
Belgian Disability Forum vzw (BDF)  

Raad van Bestuur -09/03/2021 

Notulen 

De Nederlandse versie is informeel vertaald met behulp van de software DeepL voor het gemak van 
de Nederlandstalige leden van de Raad.  

Aanwezig: 

Gisèle Marlière GM 

Pierre Gyselinck PG 

Thomas Dabeux ThD  

Emilie De Smet EdS 

Veerle Van Den Eede VVDE 

Secretariaat : 

Khadija Bensalah KBH 

Olivier Magritte OME 

Marjorie Berlanger MBR 

 

Verontschuldigd: 

Peter Schlembach PSch 

Véronique Duchenne VDE 

A01) Goedkeuring van het verslag: van de Raad van Bestuur van 

09/02/2021  
• OME heeft geen tijd gehad om het te schrijven. Het zal in de komende dagen gedaan zijn. 

• De laatste documenten zijn geüpload naar de BDF-site 

A02) BDF AG 11/03/2021: voorbereiding: 

a) Activiteitenverslag 2020  

• OME legde uit dat het activiteitenverslag vóór de AV aan de AV-leden was toegezonden. Hij zal 
een PowerPoint (PPT) voorbereiden 

• De AV was het erover eens dat het secretariaat geen tijd hoeft te investeren in het opstellen van 
PPT's. Dit geldt voor alle onderdelen van de AV. 

b) Actieplan 2021 

• Tijdens de AV zal VvdE het actieplan presenteren 

• We moeten samenwerken met PG en VvdE voor de NL versie 

• Het kan naar de AV gestuurd worden. Indien er opmerkingen zijn, dienen deze aan het 
secretariaat te worden toegezonden 

• Als er verzoeken zijn om punten toe te voegen, zal dit met het secretariaat moeten worden 
besproken om te zien of het dit aankan (te veel werk). 

• Aandacht bij Doof Vlaanderen en FFSB: zeg hen dat alles beschikbaar is voor doven en 
slechthorenden. Indien de deelnemer het secretariaat niet op de hoogte brengt van zijn of haar 
deelname, kan het secretariaat geen toezeggingen doen. 



c) Boekhouding: afsluiting 2020 

• EdS zal dit toelichten tijdens de AV 

• Olivier stuurde het document voor de sluiting 

• De heer Philippart heeft de rekeningen gecontroleerd en alles is in orde, afgezien van een foutje 
van een paar eurocent als gevolg van het ontbreken van het rente-overzicht op de spaarrekening. 
De correctie wordt aangebracht door de curator. 

d) Informatief gedeelte: EU-strategie inzake handicaps 2021-2030 - Lancering op 03/03/2021 (ter 
bespreking) 

• Ms. Leenknecht zal spreken voor het BDF 

• Het is ThD die het punt zal inleiden 

• Olivier stelde voor om voor Thomas een samenvatting te maken, maar Thomas zei dat dat niet 
nodig was omdat hij zich zou baseren op het persbericht van de Europese Commissie. Dit is 
voldoende. 

A03) CFDD 

a) AV 23/03/2021 - 14.00 uur (PG&GM) 

• OME wijst erop dat : 
o De heer Depoortere heeft de moeite genomen hem per e-mail op de hoogte te brengen, 

dus dit bevestigt dat het belangrijk voor hem is. De GA van de CFDD vindt plaats op 
23/03/2021 

o Ook al heeft de BDF geen stemrecht, toch is het een kans om het standpunt van de PSH 
te laten horen op een gebied dat de komende jaren steeds meer structuur zal geven aan 
politieke actie 

b) BDF-vertegenwoordigers bij de CFDD  
• PG en GM zijn de BDF-vertegenwoordigers in de CFDD-raad, afhankelijk van hun agenda. Gisèle 

heeft de datum van 23/03/2021 geblokkeerd  

• GM legde uit dat een ASPH-medewerker (mevrouw de Schepper) de CFDD-besturen in hun plaats 
zou kunnen volgen. Zij volgt het thema "duurzame ontwikkeling" voor ASPH. Dit is een manier om 
aanwezig te zijn en een terugkoppeling te hebben. 

• OME herinnerde eraan dat hij Mathieu Angelo had gewaarschuwd over de WG's inzake 
toegankelijkheid. Het wordt ingewikkeld om alle vergaderingen van de FRDC bij te houden. 

• GM bevestigde dat het niet interessant is het secretariaat onnodig te belasten. 

• GM stelde voor dat een tweede persoon de FRDC-bestuursvergaderingen zou kunnen volgen, 
idealiter een Nederlandstalige. De naam van Timothy Rowies werd genoemd, maar dit is geen 
plausibel aanknopingspunt: de vereniging die hem in dienst heeft is geen organisatie die personen 
met een handicap vertegenwoordigt. 

A04) Herstelplan: stand van zaken (EDV) ter informatie en 

bespreking 

• Khadija spreekt voor Veronique die niet aanwezig is. 

• Het secretariaat heeft alle formulieren ontvangen; de analyse is aan de gang. Let wel, het 
kabinet heeft strikte geheimhouding geëist. Het CSNPH heeft zich er derhalve toe verbonden 
de dossiers strikt intern te houden. 

• Een advies zal worden voorgelegd aan de voltallige vergadering van 15 maart 

• EDS verklaart dat zij minister Morreale reeds heeft aangeschreven, maar geen antwoord 
heeft gekregen ondanks verscheidene aanmaningen 

• OME stelt voor dat alle regionale adviesraden hun regeringen uitdagen 

• PG wees erop dat de CFDD moet worden geraadpleegd en dat de vakbonden in de CFDD 
zitten. 

• De GM is van mening dat de raadpleging systematischer zal verlopen zodra de 
uitvoeringsfase is ingegaan 



A05) Federaal Plan Invaliditeit - Minister Lalieux  

• KBH legt uit  
o dat het federaal plan inzake handicaps op 15 maart aan de ministerraad zal worden 

voorgelegd 
o dat het een principiële nota is met de "prijs van de liefde 
o dat het wordt voorgesteld in vier assen: solidariteit, barrièrevrij land, gelijkheidsland, 

non-discriminatie -  
o dat zij bereid is belemmeringen weg te nemen op basis van overleg 

• GM dringt erop aan dat de BDF betrokken wordt bij EU-aangelegenheden 

A06) EDF Raad 08/03/2021: feedback (PG & GM)  

• OME legde uit dat het niet gemakkelijk was geweest om deze vergadering goed voor te 
bereiden, gezien de hoeveelheid werk die ermee gemoeid was. Niettemin, het belangrijkste 
deel was gedaan. De raadsleden ontvingen de geanalyseerde documenten pas zaterdag, 
vanwege een computerprobleem...  

• PG vond de prestaties van de raad zeer goed. De verbinding was relatief goed. Het was 
mogelijk om live te stemmen via ZOOM. Catherine Naughton leidde de besprekingen zeer 
goed. 

• GM verklaart dat het moeilijkheden heeft ondervonden om via Zoom verbinding te krijgen 
met de raad.  

• OME wees erop dat een testvergadering moet worden voorgesteld om de problemen in 
verband met de ZOOM-verbinding met het BDF op te lossen. Hij stelde voor een vademecum 
op te stellen met de elementen die in acht moeten worden genomen bij de organisatie van 
een telewerkvergadering, hetzij via Zoom, hetzij via Teams, en met name altijd 10 minuten 
van tevoren te beginnen met de vergaderingen om technische problemen te kunnen 
oplossen. Het voorstel zal aan het BDF worden voorgelegd 

• PG legt uit dat al deze videoconferentie vergaderingen erg vermoeiend zijn. Bij persoonlijke 
ontmoetingen daarentegen zien we de non-verbale taal beter.  

• PG wijst erop dat het punt betreffende de situatie in Belarus heeft geleid tot een verzoek om 
vragen te stellen, maar op een "zachte" manier om mensen niet in gevaar te brengen 

• Op ESF-niveau verdedigde Albert Prévot dat kleine instellingen niet mogen worden vergeten 
bij de financiering, maar Nadia Haddad benadrukte dat geen enkele instelling kan profiteren 
van het ESF 

• EDS merkte op dat dit het standpunt van ENIL is, maar niet noodzakelijk dat van de Europese 
Unie 

• Het OM is van mening dat het interessant zal zijn hierover opheldering te krijgen. 

A07) EDF AGA- 19/05-14/06/2021 - Via de schriftelijke procedure  

• OM legde uit dat het punt op de agenda stond om de mensen aan de data te herinneren en 
ervoor te zorgen dat ze die niet vergeten waren... De precieze data van de sleutelmomenten 
zijn nog niet gespecificeerd. 

• GM kan in deze periode op vakantie zijn 

• OME herinnert eraan dat VvdE en ThD afgevaardigden zijn 

• VvdE meldt dat ze begin juli met zwangerschapsverlof gaat 

• ThD kondigt aan dat hij binnenkort met vaderschapsverlof gaat (20/04, normaal) 

A08) BDF - Beoordeling  

• OM: herinnert aan wat eerder was overeengekomen 



• Het secretariaat heeft de oproep voor bijdragen ontvangen, maar wacht tot oktober met de 
betaling, zoals eerder overeengekomen. 

A09) EU - Europese toegankelijkheidsakte - Vergadering voor 

collegiale ondersteuning van het BDF - 11/02/2021 (OME)  

• OME herinnerde eraan dat via het CSNPH is vernomen dat in maart een werkgroep (WG) zal 
worden opgericht door de 2 FOD's die het voortouw nemen bij de uitvoering. Tot dusver 
heeft het secretariaat hierover nog geen nieuws ontvangen. Het CAWaB heeft de wens geuit 
bij deze WG te worden betrokken. Het gaf een positief, maar traag antwoord aan Mathieu 
Angelo. Hij vroeg of het CAWaB zijn wens niet kenbaar moest maken aan de minister-
presidenten van RW en BxL 

• De EDS adviseert hem het verzoek in te dienen bij de bevoegde regionale ministers, met de 
minister-president en de coördinatoren als afschrift.  

• GM vindt dat NOOZO hetzelfde moet doen. 

A10) EU – European Disability Card (EDC) - Uitbreiding tot 

Griekenland  

• OM verklaarde dat hij wegens verbindingsproblemen niet de gehele vergadering kon volgen. 
Gelukkig was PG aanwezig bij het begin van de vergadering en kon hij de actie van de BDF op 
Belgisch en Europees niveau voorstellen 

• Inhoudelijk was de bijeenkomst zeer interessant om inzicht te krijgen in de specifieke situatie 
van landen die weigeren aan het proces deel te nemen: zij hebben een nationale kaart met 
"specifieke voordelen" en zijn bang dat de logica "nationale" rechten zal toekennen aan 
mensen uit andere landen: sociale zekerheid, gratis openbaar vervoer, enz. 

• OM zal de Griekse collega's om een verslag van de bijeenkomst vragen. 

• De GM merkte op dat men begint te begrijpen dat EDC geen nieuwe rechten creëert en dat 
dit moet worden benadrukt om vooruitgang te boeken. Zij vroeg wie nu de bevoegde 
commissaris is.  

• PG antwoordde dat het mevrouw Dalli was 

• EDS vindt het een goede zaak dat er op dit punt vooruitgang wordt geboekt aan EU-zijde 

• PG wijst erop dat Yannis nu enthousiast is 

• GM merkte op dat hij het belang van de kaart begreep. Zij vroeg of Benoît Lutgen hierover 
niet opnieuw moet worden ondervraagd.  

A11) EU-norm inzake toegankelijkheid en gebruik van de 

gebouwde omgeving (KBH)  

• KBH legt uit dat  

• Er zijn verschillende EDF-WG's gepland. Mher vraagt wie er meedoet? 

• Een webinar is binnenkort gepland. Ze zal er voor tekenen 

• OME stelt voor Mathieu Angelo te vragen of hij 

A12) EU - "PRM-TSI" Spoorvervoer - EC-EDF-BDF vergadering - 

2/3/2021 (PG, BLS & OME)  

• OME legt uit dat het gebruikte videoconferentie platform veel problemen had: om de 5 
minuten viel het geluid weg... Gelukkig waren PG en BLS aanwezig 



• BLS meldt dat zij het "M7"-probleem heeft verklaard, toegankelijkheid is niet gegarandeerd. 
De TSI-norm (Technisch Systeem van Interoperabiliteit) wordt soms nageleefd, maar niet 
systematisch... Mevrouw Straushneider vroeg om een concreter document 

• OME wijst erop dat zij hebben vastgesteld dat het EU-personeel meer geïnteresseerd is in 
aanpasbare treinen dan in veranderende perronhoogten. Dit is een aanpak die op de lange 
termijn veel meer zal kosten... 

• De BLS wijst erop dat volgens Marie Denninghaus de beste oplossing erin bestaat de hoogte 
van de perrons te standaardiseren 

• OME wijst erop dat de landen die de meeste vooruitgang boeken in de richting van uniforme 
platformhoogten Oostenrijk en Zwitserland zijn... en dat laatste is geen lidstaat!!! 

A13) VN - Vrouwenrechten - CSW65 - 15-26 maart 2021: 

Tijdschema voor nevenevenementen  

• KBH legt uit  
o dat de volgende zitting zal plaatsvinden van 15/03 tot 26/03. De inschrijvingen zijn 

gesloten, maar de deelname aan de nevenevenementen staat open voor het 
publiek→. De leden van de Raad van Bestuur kunnen zich nog steeds inschrijven 

o als de officiële Belgische delegatie naar de nevenactiviteit over kinderrechten. 

• GM vindt het vreemd dat vrouwenrechtenorganisaties niet betrokken zijn 

• KBH antwoordt dat wij pas op 15/03 zullen weten wie deelneemt. 

A14) UNCRPD - Opstelling van een alternatief verslag 2-3 na het 

officiële verslag van België: Ter informatie en bespreking 

a) Sheets geïntegreerd na de toezichtcomités 

• OME legt uit  
o dat alle fiches ter beschikking staan van de leden van het toezichtcomité 
o dat de aanpassingen van de Duitstalige Gemeenschap ontbreken. Hij zal ze 

toevoegen 
o toekomstige aanpassingen zullen volgende week worden geïntegreerd 
o de uitnodiging zal worden verzonden voor de vergadering van 01/04 

b) Ontwerp-tijdschema van het Comité voor de rechten van personen met een handicap - 
Evaluatie België: nog te bepalen 

• OME legt uit dat er nog steeds onzekerheid is 

• PG vroeg de AV-leden na te denken over wie bereid zou zijn naar Genève te gaan als 
het in de herfst zou plaatsvinden? 

A15) België - Onderwijs - Veroordeling door het Europees Comité 

voor sociale rechten (ThD)  

• ThD legde uit dat er een goede dialoog is met het kabinet. Zij hebben een principiële 
toezegging gedaan. Op de persconferentie waren ook andere belanghebbenden van 
buiten de sector van de handicap aanwezig. Dit is een goede boodschap in termen 
van inclusie. 

• GM bevestigt dat minister Morreale zich met deze zaak wil bemoeien. Maar, pas op, 
Van Weynendaele kan ontsnappen door te zeggen dat dit geen bevoegdheid is van 
de RW 

• ThD zegt dat alle info op de Opname website staat 



A16) Contacten met minister Lalieux: verzoek om een ontmoeting  

• OME verklaart dat zij geen tijd had om de minister te schrijven 

• EDS beveelt aan zich te richten op de EU-thema's 

B01) België - Wijziging van de Grondwet: art. 23 - PSH  

• PG vraagt wanneer de verandering van kracht wordt? 

• GM antwoordde dat het afgelopen donderdag of volgende week donderdag zou worden 
aangenomen. NVA en VB onthielden zich van stemming in de commissie, dus geen probleem. 
Het is een extra hulpmiddel  

• PG drukt zijn tevredenheid uit dat dit eindelijk gebeurt 

• GM vraagt om de huidige parlementsleden en Delpérée te bedanken 

B02) IFDD - Nationale basisevaluatie bedrijfsleven en 

mensenrechten  

• Khadija zegt dat het niet van veel belang was voor de BDF 

• De ministers Wilmes en Khabati spraken 

B03) Rechten van de vrouw - AVIQ en Garance Webinar: 18 maart 

2021  

• Khadija kondigt aan dat het evenement geannuleerd is. De inschrijvers zijn door de 
organisatoren op de hoogte gebracht 

XXX) Diversen 
• Geen diversen 


